
  
Zápis 

 

ze zasedání Akademického senátu 2. lékařské fakulty UK 

ze dne 20. října 2021 

 

 

Přítomni: prof. MUDr. D. Kachlík, Ph.D., doc. PhDr. O. Čakrt, Ph.D., MUDr. V. Veselý, 

 MUDr. M. Trojánek, Ph.D., MUDr. P. Piťhová, Ph.D., prof. MUDr. J. Zuna, Ph.D., 

  doc. MUDr. Š. Veselý, Ph.D., prof.. MUDr. O. Hrušák, Ph.D., MUDr. E. Fürstová, 

  MUDr. M. Kynčl, Ph.D., prof. MUDr. J. Hort, Ph.D., prof. MUDr. R. Škába, CSc., 

 MUDr. J. Balko, C. A. Lehto; M. Jirásek, M. Khoder, T. Jelínek, O. Ferra  

   

 Omluveni: prof. MUDr. R. Keil, Ph.D.; prof. MUDr. J. Zámečník, Ph.D., M. Bartoníčková, 

        K. Angerová, MUDr. A. Láznička  

                

Hosté:  prof. MUDr. V. Komárek, CSc., Mgr. J. Šmejcká, Ing. Mgr. T. Kůstková,  

 J. Zamora, Mgr. P. Andreas, Ph.D. 
 

 

 

 

 PROGRAM, 

 
 Zahájení a uvítání hostů 

 

 Volba skrutátorů a schválení programu 

 

 Kontrola zápisu ze zasedání dne 08. 09. 2021 

 

 Informace předsednictva AS 2. LF UK 

 

 Zprávy vedení fakulty 

 

 Změna Jednacího řádu AS 2. LF UK 
 

 Dodatek č. 2 ke Smlouvě o dílo na dostavbu areálu TPU 2. LF UK – 4. etapa 

 

 Zprávy z komisí 

 

 Zprávy ze senátu UK 

 

 Různé 

 

 



 

 

 

1) Zahájení a uvítání hostů 

 

     Zahájil předseda AS 2. LF UK MUDr. M. Trojánek, Ph.D. 

 

 

2)    Volba skrutátorů a schválení programu 

 

 Skrutátory byli určeni: doc. MUDr. O. Čakrt, Ph.D. a O. Ferra. 

 Program byl schválen tichým souhlasem. 

   

 

3)    Kontrola zápisu ze zasedání dne 08. 09. 2021 

 

       Předseda AS 2. LF UK MUDr. M. Trojánek, Ph.D. navrhl hlasovat o zápisu. 

            Zápis byl schválen tichým souhlasem. 

 

 

    4)     Informace předsednictva AS 2. LF UK 

 

  Předseda AS 2. LF UK MUDr. M. Trojánek, Ph.D. informoval o udělení ceny Gratias 

Tibi 2021, kterou uděluje organizace Člověk v tísni za občanskou aktivitu mladých lidí, 

kteří pozitivně ovlivňují život ve společnosti. Cenu Gratias Tibi letos vyhráli Medici PRO 

Očkování, společný projekt studentů 2. lékařské fakulty a Fakulty sociálních věd 

Univerzity Karlovy. Předseda senátu všem oceněným pogratuloval.           

Dále předseda AS 2. LF UK představil Cenu profesora Kouteckého, coby nově vznikající 

projekt prof. Kachlíka, která se plánuje udělovat pregraduálním studentům za vědecké 

úspěchy. Po krátké diskuzi s několika otázkami, týkajících se kritérií za její udělení se 

došlo k závěru, že bude udělena panem děkanem pregraduálním studentům, kterým se 

podaří opublikovat prvoautorskou vědeckou práci s impakt faktorem nad 1.  

Dále předseda AS informoval o  schůzce krizového štábu fakulty, plánované na 1. 11., 

nakolik se epidemie nemoci COVID-19 opět začíná rozmáhat. 

Závěrem s tichým souhlasem proběhlo schválení mimořádného zasedání AS 2. LF v 

termínu 10. 11. v 13:45, jelikož již nyní je známá agenda k řešení a proto bude v 

listopadu potřeba i pracovní zasedání vedle volebního, které se uskuteční 24. 11. 2021. 

Na mimořádné zasedání AS 2. LF bude následně navazovat plánované setkání kandidátů 

na děkana s akademickou obcí.  

 
 

 

5)    Zprávy vedení fakulty 

 

Děkan fakulty, prof. MUDr. V. Komárek, CSc., informoval o zasedání kolegia 

děkana, kde byli představeni čerství přednostové - prof. Zámečník (patologie), prof. 

Havlas (ortopedie) a prof. Šumník (pediatrie). V souvislosti s novými přednosty se 

jednalo s ředitelem nemocnice Na Bulovce též o novém vedení Kliniky 

dermatovenerologie, kterou po předchozí přednostce, prof. Třešňák-Hercogové, nyní 

provede primář MUDr. Rob. Děkan fakulty dále vyjádřil radost nad pozváním od prof. 

Kachlíka na úvodní přednášku anatomie 1. ročníku, kde se ukázalo, že většina studentů je 

již očkovaná, nebo COVID-19 prodělala. To dává naději na prezenční výuku i v časech 

znovu nastolených hygienických a preventivních opatření, jejichž zpřísnění nás  na 

podzim čeká. Příjemnou zprávou byl  zdárný průběh letošních imatrikulací, které se 

uskutečnily dne 20. 10.2021. Děkan fakulty uvedl řadu akcí, které nás s novým 

akademickým rokem čekají - 22. 10. se chystá volba nového rektora, 28. 10. se odehraje 



sváteční softbalový zápas mezi 2. a 3. LF UK, 1. 11. zasedá krizový štáb fakulty ohledně 

opatření COVID-19, 10. 11. po mimořádném zasedání AS 2. LF proběhne diskuze 

kandidátů na děkana s akademickou obcí, 6. 12. se organizuje pravidelný koncert v 

Karolinu a 9. 12. je předběžně ohlášený Vánoční večírek fakulty. Závěrem děkan fakulty 

informoval o tom, že Radou pro vnitřní hodnocení UK byla schválena změna, kdy po 8 

semestrech studia v novém sylabu získají medici kvalifikaci praktické sestry. Tato změna 

je velmi užitečná stran případných platových podmínek a obsahu práce při opětovném 

potencionálním nasazení mediků  v nemocnicích a platí i po případném předčasném 

ukončení studia. 

     

 

 

6)   Změna Jednacího řádu AS 2. LF UK - Distanční zasedání senátu a distanční účast na 

zasedání senátu  

 

Informoval předseda LK AS 2. LF UK prof. MUDr. J. Zuna, Ph.D.: 

 

Změna se týká distanční a hybridní výuky na fakultě a je v řešení již nějaký čas. Návrh 

úpravy  JŘ AS 2. LF UK byl projednán v LK AS UK a vrácen s komentářem k doplnění 

odstavce 4, specifikujícího veřejné a tajné hlasování na případném online / hybridním 

zasedání senátu: 

 

    4. Jestliže se zasedání senátu koná distanční formou nebo jestliže je umožněna 

distančníúčast některého člena nebo některých členů senátu na zasedání,  

a) musí být při veřejném hlasování vyjádření vůle každého člena senátu dáno zřetelně 

najevo ostatním členům senátu, dalším jmenovitě zúčastněným osobám i veřejnosti,  

b) může se tajné hlasování konat pouze tehdy, pokud všichni hlasují prostřednictvím 

programu, který dostatečně zaručuje regulérnost hlasování, zejména ověření totožnosti 

hlasujících, platnost hlasu a anonymitu hlasování. 

 

 

Předseda AS 2. LF UK MUDr. M. Trojánek, Ph.D. navrhl hlasovat o doplněném 

návrhu na změnu Jednacího řádu AS 2. LF UK 

 

Hlasování o návrhu na změnu Jednacího řádu AS 2. LF UK: 

 

pro: 18,  proti: 0, zdrželi se: 1. 

 

Návrh na změnu Jednacího řádu AS 2. LF UK byl schválen. 

(pro: 18, proti: 0, zdržel se: 1) 

 

 

 

7)    Dodatek č. 2 ke Smlouvě o dílo na dostavbu areálu TPU 2. LF UK – 4. etapa  
 

Tajemnice fakulty Mgr. J. Šmejcká informovala o návrhu Dodatku č. 2 ke Smlouvě 

o dílo na dostavbu areálu TPU 2. LF UK – 4. etapa:  

 

Dodatek č. 2, k uzavřené SoD  ze dne 30. 12. 2020 s firmou PSG Construction a.s. 

zohledňuje změnové listy č. 3, 4 a 5. Předmětem realizovaných změn jsou vícepráce u 

objektů IO 08 Areálový vodovod a IO 04 Areálové oplocení: 

 

 

 

 

 



ZL č. 3 – IO 08, Areálový vodovod, vícepráce 278.655,13 Kč bez DPH 

V průběhu výkopových prací byl zjištěn havarijní stav stávajícího vodovodu, který si 

vyžádal vybudování nové vodoměrné šachty pro areálovou přípojku vody pro 2. LF UK. 

ZL č. 4 – IO 08, Areálový hydrantový vodovod, vícepráce 1.526.129,30 Kč bez DPH 

V průběhu výkopových prací byl zjištěn havarijní stav stávajícího hydrantového systému 

v areálu nesplňující požadavky platné legislativy, bude vybudována nová hydrantová 

soustava odpovídající platným legislativním předpisům (po projednání s HZS). 

ZL č. 5 – IO 04, Areálové oplocení, vícepráce 932.499,40 Kč bez DPH 

Jedná se o požadavek investora nad rámec SoD, který byl z původního investičního 

záměru vyjmut z důvodu nutnosti redukovat celkový objem finančních prostředků. 

V rámci zadávacího řízení se nakonec podařilo vysoutěžit celkovou cenu stavby za velmi 

příznivých finančních podmínek. 

V průběhu stavebních prací bylo zjištěno, že skutečný technický stav oplocení je 

v havarijním stavu, a proto je nutné provést tyto stavební úpravy již nyní. Vzhledem 

k probíhající výstavbě je realizace těchto stavebních úprav již nyní tím nejoptimálnějším 

způsobem, jak předejít pozdějším vícenákladům a především zásahům do již 

dokončených stavebních prací. 

 

 

ZL č. 3 svým charakterem odpovídá změně dle § 222 odst. 6 ZZVZ, neboť při přípravě 

PD nebylo možné tuto skutečnost zjistit. ZL č. 4 a 5 svým charakterem odpovídají 

změně dle § 222 odst. 4 ZZVZ, neboť s realizací daných stavebních objektů nebylo 

v rámci SoD počítáno. 

Vícepráce jsou průběžně konzultovány se zástupci MŠMT. Tyto vícepráce budou 

hrazeny z prostředků 2. LF UK. Uvedený dodatek nezakládá podstatnou změnu 

smlouvy. 

 

Předseda AS MUDr. M. Trojánek, Ph.D. navrhl hlasovat o návrhu Dodatku č. 2 ke 

Smlouvě o dílo na dostavbu areálu TPU 2. LF UK – 4. etapa.  

 

Hlasování o návrhu Dodatku č. 2 ke Smlouvě o dílo na dostavbu areálu TPU 2. LF 

UK – 4. etapa:  

pro: 19, proti: 0, zdržel se: 0. 

 

Dodatek č. 2 ke Smlouvě o dílo na dostavbu areálu TPU 2. LF UK – 4. etapa byl 

schválen 
 

 

 

  8)   Zprávy z komisí 

 

Pedagogická komise (prof. MUDr. D. Kachlík, Ph.D.):  
Pedagogická komise se nesešla, sejde se v následujícím měsíci. 

 

Legislativní komise (prof. MUDr. J. Zuna, Ph.D.): 

Legislativní komise AS se sešla 12. 10. 2021 a projednala následovné body: 

 

1. Online / hybridní zasedání AS 

Návrh úpravy našeho JŘ byl projednán v LK AS UK a vrácen s komentářem k doplnění 

odstavce specifikujícího veřejné a tajné hlasování na případném online / hybridním 

zasedání senátu. 

Doplněný návrh bude předložen AS 2 .LF UK ke schválení. 

 

 

 



2. Stav příprav na děkanské volby 

Vše probíhá podle harmonogramu, v současné chvíli není potřeba žádná intervence ze 

strany LK. 

 

3. Příprava na senátní volby - elektronické hlasování 

Předseda LK AS2. LF UK informoval o schůzce s tajemnicí 2. LF a o současné situaci 

ohledně přípravy elektronického volebního systému pro následující senátní volby.  

 

Dále informovala předsedkyně volební komise MUDr. P. Piťhová, Ph.D.: 

 

Na volbu děkana byli navrhnuti 2 kandidáti - prof. Lebl a prof. Babjuk, kteří již své 

životopisy i volební teze zveřejnili na fakultním webu. 

 

   Sociální komise - doc. MUDr. Š. Veselý, Ph.D.: 

Informoval ohledně perzekuovaných studentů z Běloruska, přijatým na naši fakultu,  

kterým budou pomáhat se studiem i začleněním čeští studenti, kteří jim byli přiřazeni. 

Také se připravuje zvelebení interiérů atrií s pomocí architektů z ateliérů ČVUT.  

 

Ekonomická komise (doc. MUDr. O. Hrušák, Ph.D.): 

Ekonomická komise AS se nesešla, sejde se v nejbližším období. 

 

Komise pro komunikaci - MUDr. M. Kynčl, Ph.D.:  
Představil senátorům pořad „Káva o čtvrté“ na Českém rozhlasu 2, který má poměrně 

velkou sledovanost a představuje pro fakultu tzv. „třetí roli“, jelikož umožňuje 

prezentovat osobnosti fakulty, které zde hovoří o řadě aktuálních a zdravotních 

tématech určených laické veřejnosti. Obsah vysílání dále bude šířen i na sociálních 

sítích. 

 

 

 

11)    Zprávy ze senátu UK 

 

Informoval prof. MUDr. Kachlík, Ph.D. a seznámil senát s informacemi ze zasedání 

AS UK dne 1. 10. 2021: 

  

- Sdělení rektora:  

 MŠMT: nárůst prostředků o 1,2 mld. Kč na vysoké školy pro rok 2022  

 Národní plán obnovy – UK zapojena do 3 oblastí (výuka, věda – 5 podoblastí, 

investice – BIOCEV a MEFARET v Hradci Králové)  

 Bude kulatý stůl s prvními informacemi o výzvě Operační programy (kulatý stůl)  

 Přijato na UK o 30 % více studentů než vloni (820 odvolání, 1 vyhověno)  

 Není žádný důvod, aby se imatrikulace nekonaly!  

 Licence ZOOM se prodlužuje o rok.  

 Knihovna přešla na novou platformu ALMA.  

 Doktorské studium – úspěšnost 19 %.  

 5.10. – Varhanní koncert na nových varhanách v Karolinu  

 6.10. – udílení Čestných doktorátů v Karolinu  

 17.11. – akce Albertov, Hlávkova kolej, Resslova ulice  

 21.12 – Vánoční koncert v Karolinu  

 4.1. – Ples UK na Žofíně  

 Prof. Jirsa předsedou rady GAČR pro lékařství  

 Cooperatio – v listopadu schůzka koordinátorů  



 V řádu týdnů až měsíců se bude řešit kyberbezpečnost UK vzhledem k novému 

zákonu.  

 

- Čerpání rozpočtu UK – v propadu Koleje a menzy Hotel Crystal (z důvodu propadu 

během pandemie)  

- Schváleny Vnitřní předpisy UK (Vnitřní mzdový předpis č.j. 163/2021 vzhledem k 

zákonné změně minimální a zaručené mzdy a žádostem o změně minimálních a 

maximálních hladin v jednotlivých třídách – přijat těsnou většinou – humanitní 

fakulty protestovaly proti dolní hranici v AP2 na úrovni zaručené mzdy) a Vnitřní 

předpisy jednotlivých fakult  

- Ustanovena volební komise pro volbu kandidátů na funkci rektora  

- Zvoleni noví členové VR Centra pro teoretická studia UK (např. Cyril Höschl)  

- Fond „Mikuláš“ – LFHK+FarmF (MEFARED) – 40.000.000 (nevratné – významná 

investice UK); FTVS (kampus Veleslavín) (18.000.000 nevratné a 12.000.000 

vratné); PedF (tělocvična Brandýs nad Labem) (2.000.000 nevratné)  

- Schválen záměr odkoupení restaurace U Supa (s minipivovarem)  

- Schválen Dodatek ke smlouvě o dílo pro Teoretické ústavy 2.LF UK (kvůli 

nákladům na vícepráce – 1.042.000 bez DPH)  

- Na fakultu vrácen z Legislativní komise AS UK Návrh na hybridní zasedání AS 2.LF 

UK z důvodu nutnosti hlasování všech členů elektronicky  

- Příští zasedání: pouze prezenčně 15.10. s představením kandidátů na rektora  

 

 

 

 

12)   Různé: 

 

Předseda AS MUDr. M. Trojánek, Ph.D. navrhl prof. Kachlíka na Cenu Wermera 

von Siemense v kategorii Pedagog za vybudování nového anatomického ústavu a 

propojení anatomie s klinikou.  

 

 

 


